
 رئیس مرکز سیمافیلم ساخت سریال طنز 
در تلویزیون را در حال حاضر کار دشواری 
دانست و در عین حال از آماده سازی دو ـ 
سه سریال با محور طنز خبر داد. او همچنین 
درباره ساخت سریال »سلمان فارسی« که در 
مقطعی ضبط آن متوقف شده بود و سریال های 
»موسی)ع(« و »پایتخت« و »۸۷ متر« نکاتی 
را بیان کرد. مهدی نقویان، در گفت وگویی با 
ایسنا درباره وضعیت تولید سریال »سلمان 
فارسی« با تاکید بر اینکه کار در شهرک 
غزالی در حال تولید است، گفت: ضبط این 
سریال طبق برنامه تهیه کننده انجام شده 

است؛ مثل برنامه ای که مجلس سالانه برای 
سال بعد می بندد، پروژه های الف ویژه هم 
قبل از سال در آخرین فصل برنامه ریزی شان 
چیده می شود. فیلمبرداری سریال »سلمان 
فارسی« هم طبق برنامه ای که در سال گذشته 
به تلویزیون داده شده ادامه دارد و  تلویزیون 
طبق آن برنامه جلو می رود. پیش بینی هم 
این بود که در تابستان بخش هایی از کار ضبط 
شود. فیلمبرداری »سلمان فارسی« یکی ـ دو 
ماه برای ساخت دکور متوقف می شود تا دکور 
بعدی آماده  شود. الان این مراحل آماده شده و 
در حال تولید هستند و آقای میرباقری هم سر 

صحنه هستند و بخش اعظمی از تولید سریال 
»سلمان فارسی« و دکورهای آن، در شهرک 
غزالی خواهد بود. نقویان درباره وضعیت تولید 
سریال الف ویژه »موسی)ع(« نیز اظهارکرد: 
مقدمات سریال »موسی )ع(« در حال انجام 
است اما تولید این کار همراه با فناوری های 
نوینی است که منتظریم تا آماده سازی شود و 

سپس کار را شروع می کنیم.
  سریال های طنز جدید 

 رئیس مرکز سیمافیلم در پاسخ به پرسشی 
درباره علت کاهش تعداد سریال های طنز 
در تلویزیون و اینکه آیا قرار نیست در آینده 
مجموعه ای طنز بسازند؟ توضیح داد: کم 
شدن کارهای طنز دغدغه ی خود ما نیز هست. 
ساخت سریال طنز باید به خوبی در بیاید؛ 
چراکه در حال حاضر می بینید هیچ کدام 
از پلتفرم ها هم نتوانستند کار طنزی که به 
فصل دوم برسد، تولید کنند؛ چراکه کار 
سخت و پیچیده ای است و صرفا به عزم و اراده 
برنمی گردد. تیم های محدودی بودند که کار 
طنز می کردند، باید تیمشان پیدا شوند، الان 
آن تیم ها یا کار نمی کنند و یا کم کار شده اند. 
در حال حاضر  به غیر از »زیرخاکی«، »نون 

خ« و »پایتخت« که جزو برِندهای ما بودند، 
سریال طنز »بدل« نوروز امسال به کارگردانی 
علی مسعودی قرار است به پخش برسد. »قول 
مردونه« و »ماه عسل« هم دو سریالی هستند 
که فیلمنامه های فوق العاده قوی دارند و الان 
در مرحله پیش تولید و انتخاب عوامل هستیم. 
رئیس مرکز سیمافیلم در بخش دیگری از این 
گفت وگو درباره  وضعیت سریال »۸۷ متر« 
کیانوش عیاری که مدت زیادی از تولید آن 
گذشته و با مشکلات دیگری در ادامه راه مواجه 
شده است، توضیح داد: هنوز اتفاق جدیدی 
برای »۸۷ متر« نیفتاده. وی در پاسخ به اینکه 
چرا خود تلویزیون اقدام به پخش »۸۷ متر« 
نمی کند؟ توضیح داد: اتفاقاتی هست که فقط 
به پخش مرتبط نیست و بحث بر سر این نیست 
که ما چرا این سریال را پخش نمی کنیم. 
در حال حاضر با پلتفرم ها در حال مذاکره 
هستیم و منتظر جواب آنها هستیم و هنوز 
جواب نداده اند. توپ در زمین ما نیست. یکی از 
گزینه ها ممکن است تلوبیون باشد و به تازگی 
ما کار را به تلوبیون هم ارائه داده ایم. وی درباره 
ماجرای مذاکره با عوامل سریال »پایتخت« 
نیز با بیان اینکه مذاکرات ناامیدکننده نیست، 
توضیح داد: همان طور که آقای جبلی بیان 
کردند یکی از بخش های سند تحول، فصل 
دوم ساختن سریال های سابق است و وقتی 
می گوییم نهضت ساخت فصل دوم، منظور 
ساخت کار با همان عوامل است. در مورد این 
سریال هم مذاکرات جدی انجام داده ایم و 
هروقت به نتیجه برسد اخبار آن اعلام می شود.
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 پیکر محمدعلی اسلامی ندوشن ۲۸ آبان  به 
ایران می رسد و پس از برگزاری مراسم تشییع در 
تهران در ۲۹ آبان، ۳۰ آبان  در نیشابور و در جوار 
آرامگاه عطار به خاک سپرده می شود. حدود ۱۸ 
ماه از درگذشت محمدعلی اسلامی ندوشن، چهره 
مطرح فرهنگ و ادب ایران می گذرد و سرانجام 
پیکر او که به صورت امانی در آرامگاهی در کانادا 
به خاک سپرده شده بود به ایران منتقل می شود. 
محمدجواد حق شناس به عنوان وکیل از طرف 
خانواده اسلامی ندوشن، جزئیاتی را از بازگشت 
پیکر این نویسنده، شاعر، پژوهشگر و مترجم و 
خاکسپاری او بیان کرد. در ابتدای این نشست به 
برخی حاشیه ها درباره اقامت محمدعلی اسلامی 
ندوشن در کانادا پرداخته شد و غیاثی ندوشن، مدیر 

بنیاد گفت که »آقای دکتر هر از گاهی برای دیدار 
با فرزندانشان به کانادا می رفتند و حتی در مواردی 
برای تدریس در دانشگاه نیز دعوت می شدند. 
ایشان فروردین سال ۱۳۹۵ گفتند برای سفری 
پنج - شش ماهه به کانادا می روند و اواخر تابستان 
برمی گردند ولی در آن جا دچار عارضه و بیماری 
شدند و پزشکان ایشان را از سفر هوایی طولانی 
منع کردند.« سپس محمدجواد حق شناس با بیان 
این که این نشست برای بازگشت یکی از فرزندان 
این مملکت بنا بر وصیت اوست که پس از حدود 
یک و نیم سال برآورده می شود؛ بیان داشت: 
همان طور که اشاره شد آقای ندوشن فردی نبود 
که جلای وطن کند ولی پس از بروز بیماری و بعد 
شیوع کرونا و لغو پروازها با یک منع پزشکی مواجه 
شدند ولی ایشان تأکید داشتند که اگر فوت خارج 
از خاک ایران اتفاق افتاد حتما پیکر به کشور منتقل 
شود. او در ادامه افزود: دکتر شیرین بیانی )همسر 
اسلامی ندوشن( با بنده تماس داشتند که با توجه 

به حضور خانواده در خارج از کشور مسئولیت 
حقوقی این انتقال و خاکسپاری به بنده محول 
شود که من هم درخواست کردم به صورت مکتوب 
باشد و این وکالت حقوقی مهرماه به من ابلاغ شد. 
در ابتدا ستادی را راه اندازی کردیم و از آقای غیاثی 
ندوشن که مورد اعتماد آقای اسلامی ندوشن 
هم بودند و پیش تر سابقه مدیریت فرهنگی هم 
داشتند، به همراه آقای محمد ولی زاده برای حوزه 
رسانه ای دعوت کردیم تا همکاری داشته باشیم.  
همچنین در این مسیر سراغ مراکزی رفتیم که 
این روند باید با آن ها هماهنگ شود از جمله انجمن 
مفاخر و موسسه اطلاعات با آقای عباس صالحی.  
در این بخش یادآوری شد که زنده یاد دکتر ندوشن 
به جز جایگاه استادی در دانشگاه، در عرصه قلم 
نیز فعال بوده و بخش قابل توجهی از نوشته های 
او در روزنامه اطلاعات بوده است. حق شناس 
گفت: بررسی ها نشان داد که دکتر ندوشن حدود 
۸۰ یادداشت برای روزنامه اطلاعات نوشته و 

تلاش می کنیم به زودی شاید تا پایان آبان ماه 
این یادداشت ها به صورت کتاب منتشر شود. او 
با اشاره به محل وصیت شده برای خاکسپاری به 
جمله ای از محمدعلی اسلامی ندوشن اشاره کرد 
که گفته بود، »خراسان پرتاریخ ترین ایالت ایران 
 و نیشابور بلاکش ترین شهر است« و ادامه داد: 
این مکان با توجه به سابقه تاریخی اش پررمز و راز 
بوده که به وعی دلیل این انتخاب را از سوی آقای 
ندوشن نشان می دهد. حق شناس درباره جزئیات 
مراسم تشییع و خاکسپاری اعلام کرد: ۲۸ آبان ماه 
پیکر استاد به فرودگاه امام خمینی می رسد و 
ساعت ۸ صبح ۲۹ آبان از صحن دانشکده ادبیات 
دانشگاه تهران تشییع انجام می شود تا جلو مسجد 
دانشگاه و از آن جا پیکر به موسسه اطلاعات منتقل 
می شود. نماز در آنجا قرائت می شود و بعد مراسم 
بزرگداشت تا ساعت ۱۱ برپا خواهد شد و سخنرانی 
انجام می شود.  سپس پیکر استاد به نیشابور منتقل 

می شود تا روز ۳۰ آبان به خاک سپرده شود.

جزئیات بازگشت 
پیکر اسلامی ندوشن

  تعطیلی قطعی 
»کمدی گمنام«

»کمدی  نمایش  پایانی  اجراهای   
گمنام« لغو شد و این نمایش زودتر 
ز زمان مقرر به پایان رسید. نمایش  ا
علی  کار  و  نوشته  گمنام«  »کمدی 
اصغری، از جمله آثاری است که در 
عمارت نوفل لوشاتو روی صحنه بود ولی 
با وجود استقبال تماشاگران، ۵ اجرای 
پایانی آن تعطیل شد. داود نامور، مدیر 
عمارت نوفل لوشاتو هفته گذشته در 
گفت وگویی کوتاه با ایسنا اعلام کرد که 
به دلیل بیماری فرزاد حسنی، اجراهای 
پایانی این نمایش از شامگاه چهارشنبه، 
۱۷ آبان تا شنبه ۲۰ آبان تعطیل شده 
تا گروه اجرایی درباره ادامه اجراهای 
خود تصمیم گیری کند. این مدیر هنری  
توضیح داد که این اجراها کلا لغو و به 
زمانی دیگر موکول شده است. نامور 
گفت: ۵ اجرای پایانی نمایش منتفی شد 
و هزینه بلیت تماشاگران به آنان بازپس 
داده شد. این احتمال وجود دارد که این 
نمایش در فصلی دیگر دوباره روی صحنه 
برود ولی طی روزهای آینده اجرا نخواهد 

داشت.

 برای سلامتی 
»بیتا فرهی« دعا کنید

بیتا فرهی به دلیل عفونت ریه در یکی 
از بیمارستان های تهران بستری است. 
ز دوستان  ا یاسمین خلیلی فرد، یکی 
این بازیگر درباره وضعیت جسمانی او 
به »ایسنا« گفت: خانم فرهی به دلیل 
بتلا به آنفلوآنزا در  عفونت ریه و نیز ا
بخش مراقبت های ویژه بستری است و 
متاسفانه شرایط ایشان هنوز پایدار نشده 
است تا به بخش عمومی منتقل شوند. او 
ادامه داد: پزشک درمانگر  ایشان خیلی 
امیدوار است که حال خانم فرهی رو به 
بهبودی برود و از مردم عزیز کشورمان 
می خواهیم که برای سلامتی ایشان دعا 
کنند. هم اکنون سریال »سرزمین کهن« 
با بازی بیتا فرهی در حال پخش است. 
»هامون«، »برادرم خسرو«، »دوران 
عاشقی«، »در انتظار معجزه«، »خاک 
آشنا«، »خون بازی«، »خانه ای روی 
آب«، »اعتراض«، »کیمیا«، »بانو«، 
»لامینور« و.. از جمله فیلم های سینمایی 
است که بیتا فرهی در آنها به ایفای نقش 

پرداخته است.

  سخنگوی دفتر ریاست جمهوری روسیه اعلام 
کرد: ردپای اوکراین در خرابکاری نورداستریم به طور 
فزاینده ای در گزارش ها و تحقیقات مختلف نمایان 
می  شود. به گزارش خبرگزاری اسپوتنیک، دیمیتری 
پسکوف گفت: روند تخلیه شهروندان روسیه از نوار 
غزه با کار سختی همراه است. هنوز کارهای بسیاری 
باید انجام شود. مسکو از کمک طرفین در تخلیه 
شهروندان روس از غزه استقبال می کند. سخنگوی 
دفتر ریاست جمهوری روسیه در این ارتباط اضافه 
کرد: ردپای اوکراین در خرابکاری در نورداستریم به 
طور فزاینده ای در گزارش ها و تحقیقات مختلف نمایان 
می شود. زلنسکی ممکن است از حمله تروریستی به 

نورداستریم آگاه نباشد. وی ادامه داد: پوتین هرگز 
تماس با سران کشورهای غربی را رد نکرده است، با 
صراحت صحبت کرده است و حامی تماس های موثر 
نیز است. سخنگوی دفتر ریاست جمهوری روسیه 
)کرملین( افزود: اکنون، با قضاوت بر اساس اظهارات 
آلمان، نمی توان گفت که ترازو به سمت در نظرگرفتن 
منافع روسیه جهت گرفته است. دیمیتری پسکوف 
درباره گزارش ها مبنی بر استقرار یک گردان تانک 
در لهستان گفت: گامی دیگر به سوی تشدید تنش؛ 
مینسک هر کاری را برای تضمین امنیت خود انجام 
، رئیس جمهور لهستان ماه  می  دهد. آندری دودا
سپتامبر مدعی شده بود که این کشور در بحبوحه 

نگرانی های امنیتی ناشی از جنگ جاری در کشور 
همسایه اش یعنی اوکراین، قصد دارد تا سال آینده، 
بیش از چهار درصد از تولید ناخالص داخلی ورشو را 
در بخش دفاعی هزینه کند. رئیس جمهور این کشور 
عضو ناتو همچنین در افتتاحیه بزرگ ترین نمایشگاه 
تجهیزات نظامی لهستان در سالجاری، از تخصیص 
۳۳ میلیارد دلار در حوزه دفاعی این کشور خبر داد. 
»دودا« گفته بود: زمانی که خطری نوظهور را ورای مرز 
شرقی خودمان مشاهده می کنیم، به خوبی می دانیم، 
در واقع تاریخ و تجربه به ما آموخته است که حصول 
اطمینان از لهستانی آزاد، مستقل و همچنین امنیت 

شهروندان مان، به هر بهایی ارزشمند است.

  سخنگوی وزارت امور خارجه چین گفت: پکن به سرزمین 
هیچ کشوری چشم طمع ندارد، اما حتی از یک وجب از خاک 
اراضی خود در دریای جنوبی چین دست نخواهد کشید. 
با نزدیک شدن به زمان برگزاری نشست سران آمریکا و 
چین در »سان فرانسیسکو« با دستورکار روابط دوجانبه و 
مباحثات عمیق، پکن بار دیگر بر حق مالکیت خود درباره 
دریای جنوبی تاکید کرد. »مائو نینگ« اظهارکرد: پکن به 
سرزمین هیچ کشوری چشم طمع ندوخته اما حتی از یک 
وجب از خاک اراضی خود در دریای جنوبی چین دست 

نخواهد کشید. به نوشته خبرگزاری »اسپوتنیک«، مائو 
توضیح داد: »چین بارها ماهیت موضوع دریای چین جنوبی 
و موضع اصولی خود را روشن کرده است. ما به زمینی که 
چینی نباشد نیاز نداریم، اما یک وجب از خاک چین را تسلیم 
نخواهیم کرد.« وی با بیان اینکه آمریکا باید از ایجاد بهانه های 
ساختگی برای مداخله در مناقشات بین چین و کشورهای 
ذی نفع بر سر اراضی و دریا دست بردارد، اظهار داشت: 
»آمریکا نباید از چنین موضوعاتی برای سرکوب و مهار چین 
استفاده کند.« سخنگوی وزارت خارجه چین تاکید کرد که 

وضعیت منطقه معمولا با عبور کشتی های جنگی آمریکا که 
قوانین بین المللی را نقض کرده و حاکمیت و امنیت چین را 
تضعیف می کنند، پیچیده می شود. به نوشته اسپوتنیک، 
دولت چین نسخه جدید )۲۰۲۳( »نقشه استاندارد« خود 
را منتشر کرد که مناطق مورد مناقشه را نشان می داد. این 
نقشه دارای یک »خط  چین ۹ قسمتی« بود که نشان دهنده 
ادعاهای چین در مورد بیشتر دریای چین جنوبی است. 
ویتنام، برونئی، اندونزی، مالزی و فیلیپین به درجات 

مختلفی در مناقشه بر سر این مناطق درگیر هستند.

دیمیتری پسکوف: 

ردپای اوکراین در خرابکاری »نورداستریم« آشکارتر می شود

سخنگوی وزارت امور خارجه چین: 
حتییکوجبازاراضیخودراتسلیمنمیکنیم

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

 رزمایش چین و پاکستان همزمان 
با تحرکات نظامی هند

 همزمان با افزایش تحرکات نظامی هند، منابع 
رسانه ای گزارش کردند که نیرو ی دریایی چین و 
پاکستان رزمایش  یک هفته ای را برگزار کرده اند. وبگاه 
»تلگراف ایندیا« به نقل از روزنامه »داون« نوشت که 
نیروهای دریایی چین و پاکستان در »پایگاه دریایی 
کراچی« رزمایش »نگهبانان دریا۳-« را که شامل 
عملیات ضد زیردریایی است آغاز کردند. هند و آمریکا 
نیز از پیشرفت در قراردادهای نظامی مهم خبر داده اند 
و ملاقات روز جمعه وزرای خارجه خود را مشارکت رو 
به رشد در مواجهه با چالش های ژئوپلیتیکی منطقه 
خواندند. »آنتونی بلینکن« وزیر امور خارجه آمریکا و 
»لوید آستین« وزیر دفاع این کشور با »سوبرهمانیام 
جایشانکار« و »راجنات سینگ« وزرای خارجه و دفاع 
هند در دهلی نو به عنوان بخشی از گفت وگوی سالانه 
»۲+۲« که بر منطقه هند و اقیانوس آرام متمرکز بود، 
دیدار کردند. وزیر دفاع هند گفت: قرارداد بیش از 
سه میلیارد دلاری هند برای خرید ۳۱ پهپاد رزمی 
ساخت شرکت »جنرال اتمیکس« نیز در حال بررسی 
است و هند منتظر است تا این شرکت مجوزهای 
دولت آمریکا را برای مراحل بعدی دریافت کند. وی 
بدون اشاره به جزئیات افزود که واشنگتن چندین 
خودروی جنگی را نیز پیشنهاد داده است. »وو کیان« 
سخنگوی وزارت دفاع چین درباره رزمایش با پاکستان 
اظهارکرد: در این رزمایش، چین و پاکستان برای 
اولین بار گشت های دریایی مشترک انجام خواهند 
داد. وی افزود: این رزمایش ماموریت مشترک به 
تهدیدات امنیتی دریایی، فرود بالگرد روی عرشه، 
جست وجو و نجات و عملیات ضد زیردریایی خواهد 
بود. هند و آمریکا از پیشرفت در قراردادهای نظامی 
مهم خبر داده اند »آنتونی بلینکن« با »سوبرهمانیام 
جایشانکار« و »راجنات سینگ« در دهلی نو به عنوان 
بخشی از گفت وگوی سالانه »۲+۲« که بر منطقه هند و 
اقیانوس آرام متمرکز بود، دیدار کردند. وزیر دفاع هند 
اظهارکرد که قرارداد بیش از سه میلیارد دلاری هند 
برای خرید ۳۱ پهپاد رزمی ساخت شرکت »جنرال 
اتمیکس« نیز در حال بررسی است و هند منتظر است 
تا این شرکت مجوزهای دولت آمریکا را برای مراحل 
بعدی دریافت کند. وی بدون اشاره به جزئیات افزود 
که واشنگتن چندین خودروی جنگی را نیز پیشنهاد 
داده است. از سال ۱۹۴۷ و پس از استقلال هند و 
پاکستان از استعمار انگلیس، هند و پاکستان سه بار 
با هم جنگیده اند. در آخرین رویارویی، ۹ هزار نظامی 
پاکستانی کشته و بیش از ۲۵ هزار نفر از آنها مجروح 
شدند. دولت پاکستان اخیرا اظهار داشت که این کشور 
به دنبال جنگ با هند نیست و سعی دارد اختلافات 

باقی مانده با این کشور همسایه را حل کنند.

خانه تکانی در دولت »سوناک«

بازگشت دیوید کامرون به دولت انگلیس
 »کلورلی« جانشین وزیر کشور شد

کوتــــاه

  پس از برکناری وزیر کشور دولت انگلیس، رسانه های 
این کشور اعلام کردند که وزیر خارجه کنونی، جانشین 
وزیربرکنارشده کشور شده است. به گزارش اسکای نیوز، 
دولت انگلیس اعلام کرد: در راستای تغییرات جدید در 
کابینه، پس از برکناری سوئلا براورمن از سمت وزیر کشور 
انگلیس، جیمز کلورلی، وزیر خارجه این کشور جایگزین 
براورمن شد. براورمن که اخیرا تظاهرات حامیان فلسطین 
را در لندن »راهپیمایی نفرت« و معترضان را »اوباش« 
توصیف کرده بود، از سمتش برکنار شد. او در دفاع از 
رژیم صهیونیستی و در اعتراض به تظاهرات گسترده و 
مسالمت آمیز حامیان فلسطین در انگلیس مدعی شد که 
پلیس با این افراد برخوردی دوگانه دارد و مماشات می کند. 
سخنگوی دفتر نخست وزیری انگلیس همچنین تایید کرد 

که جرمی هانت همچنان وزیر دارایی انگلیس خواهد بود.
  کامرون وزیر خارجه  شد

همچنین  دیوید کامرون، نخست وزیر اسبق انگلیس با 
سمت وزیر خارجه به دولت لندن بازگشت. دفتر ریشی 
سوناک، نخست وزیر انگلیس اعلام کرد که کامرون به عنوان 
بخشی از خانه تکانی گسترده در دولت این کشور، به 
سمت وزیر امور خارجه لندن منصوب شده است. پیش تر 
رسانه های انگلیسی مدعی شدند که کامرون در دفتر 
نخست وزیری این کشور در خیابان »داونینگ« حضور پیدا 
کرده است و پس از برکناری براوِرمن از سمتش به عنوان 
وزیر کشور انگلیس، احتمال انتصاب او به عنوان وزیر کشور 
جدید یا وزیر خارجه این کشور وجود دارد. کامرون از سال 
۲۰۱۰ تا ۲۰۱۶ نخست وزیر انگلیس بود. او که به ظاهر 
اعتقادی به برگزیت نداشت، از آن به عنوان اهرمی برای 
چانه زنی در مواجهه با رهبران اتحادیه اروپا استفاده کرد. او 
ایده خروج انگلیس از اتحادیه اروپا را در سال ۲۰۱۳ مطرح 
کرد. پس از آنکه در همه پرسی سال ۲۰۱۶ میلادی ۵۱.۹ 
درصد مردم انگلیس به خروج از اتحادیه اروپا و ۴۸.۱ درصد 
به ماندن در این اتحادیه رأی دادند، کامرون از سمت خود 

کناره گیری کرد.

 پیش بینی فرمانده سابق ناتو 
از پایان جنگ اوکراین

 فرمانده ارشد سابق ناتو در اروپا گفت: اگر اوکراین جنگ 
را متوقف و به دنبال آن حفاظت محدود ناتو را دریافت کند 
و سریعا به بازسازی کشور ترجیحا با پول روسیه مشغول 
شود، »معجزه ای به سبک کره ای« را تجربه خواهد کرد. به 
گزارش ایسنا، »جیمز استاوریدیس« استدلال می کند: اگر 
جنگ با روسیه هم اکنون متوقف شود، کی یف در درازمدت 
قادر خواهد بود به پیروزی دست یابد، اوکراین در چند 
دهه از نظر تولید ناخالص داخلی، تولید کلی کشاورزی و 
قطعا به معنای جامعه ای حیاتی و دموکراتیک که مردم 
می خواهند در آن زندگی کنند، از روسیه پیشی خواهد 
گرفت. استاوریدیس افزود: در حال حاضر، کی یف در 
موقعیتی نیست که »خواستار عقب نشینی کامل روسیه 
از قلمرو خود« شود و پیشنهاد خود را مبنی بر »سناریوی 
واقع بینانه ای که اوکراین را در طول زمان برای موفقیت 
آماده می کند« مطرح کرد. ژنرال استاوریدیس در پایان با 
مقایسه جنگ اوکراین نسبت به جنگ دو کره خاطرنشان 
کرد: نتیجه جنگ اوکراین شبیه به پایان و آتش بس موقت 
جنگ دو کره در سال ۱۹۵۳ می شود و اوکراین باید خواستار 
چنین سناریویی باشد و این سناریو به یک جنگ منجمد 
منجر خواهد شد. همچنین هر چه زودتر این جنگ متوقف 
شود، اوکراینی ها خیلی زودتر شروع به بازسازی کشورشان 
خواهند کرد. در فوریه سال ۲۰۲۴ جنگ اوکراین دو 
ساله خواهد شد. این کشور در ژوئن سالجاری میلادی 
ضدحمله ای را آغاز کرد که نتوانسته دستاورد قابل توجهی 

را کسب کند. 

 مقتدی صدر حامیانش را 
به تحریم انتخابات فراخواند

 رهبر جریان صدر عراق حامیان خود را به تحریم انتخابات 
محلی در هجدهم ماه دسامبر )۲۷ آذر( ترغیب کرد. به 
گزارش ایسنا، مقتدی صدر، رهبر جریان صدر عراق در پاسخ 
به پرسش یکی از حامیانش گفت: مهم ترین عاملی که باعث 
تمایز پایگاه صدر می شود، اتحاد، فرمانبرداری و وفاداری آن 
است و این همان چیزی است که من در برابر ملت ها به آن 
می بالم و شما باید متعهد به اصلاح باشید؛ حتی اگر مقتدی 
صدر از دنیا برود. وی افزود: شرکت شما در جمع مفسدان 
مرا بسیار ناراحت می کند و تحریم شما در انتخابات چیزی 
است که باعث خوشحالی من، عصبانیت دشمنان، کاهش 
مشروعیت انتخابات در سطح بین المللی و داخلی و کاهش 
تسلط مفسدان و تابعین بر عراق عزیز ما می شود که خداوند 
متعال آن را از هر بدی و هر فاسد و ظالم حفظ کند. مقتدی 
صدر ادامه داد: علاوه بر آن، شرایط جهانی و منطقه ای بر 
اوضاع عراق سایه افکنده است و باید دائما هوشیار و آماده 
باشیم چرا که دشمن در کمین عراق و مقدسات ماست، 

پس مراقب باشید.

 رتبه بندی آموزشگاه های آزاد سینمایی 
 نشست خبری دومین جشنواره آموزشگاه های آزاد 
رسانه ای با حضور قادر آشنا، معاون توسعه فناوری و مطالعات 
سازمان سینمایی و مهدی شفیعی، دبیر جشنواره و مدیرکل 
دفتر مطالعات، توسعه دانش و مهارت های سینمایی، مدیران 
آموزشگاه های آزاد سینمایی و اهالی رسانه در موزه سینما 
برگزار شد. قادر آشنا گفت: از همان اولین روزهای ورودم به 
سازمان سینمایی جلسه ای با مدیران آموزشگاه های سراسر 
کشور داشتیم که این مدیران، چند خواسته از سازمان 
سینمایی داشتند. یکی از آن خواسته ها برگزاری مجدد 
جشنواره آموزشگاه های آزاد سینمایی بود که آخرین بار 
۱۰ سال پیش برگزار شد. وی افزود: در حال حاضر ۳۵۵ 
آموزشگاه آزاد سینمایی در سراسر کشور فعالیت می کنند که 
از این تعداد ۱۱۱ آموزشگاه در تهران است. این آموزشگاه ها 
هنرمندانی تربیت می کنند که وارد جامعه می شوند و نیاز 
است این استعدادهای آن ها دیده شود و محلی برای عرضه 
استعدادها داشته باشند. این جشنواره می تواند بخشی از این 
نیاز را برطرف کند. آشنا مطرح کرد: آموزشگاه های سینمایی 
در کنار دانشگاه ها وظیفه آموزش دارند تا فرصت برای فعالیت 
همه هنرمندان را فراهم کند و این هنرمندان می توانند در 
جشنواره حضور پیدا کنند. در ادامه این نشست، مهدی 
شفیعی گفت: با مشورت مدیران آموزشگاه های آزاد سینمایی 
چهار رشته اصلی در فراخوان این جشنواره تعیین شد؛ رشته 
تولید فیلم های کوتاه، فیلمنامه نویسی، عکاسی و بازیگری که 
در آموزشگاه ها تدریس می شوند. دبیر این رویداد همچنین 
اشاره کرد: یکی از مباحثی که مطرح می شود، رتبه بندی 
آموزرشگاه های آزاد سینمایی است. پژوهش کاملی در گذشته 
انجام شده بود که اطلاعاتش در دو سه ماه اخیر به روز شد. 
مجموع این رویداد منجر به رتبه بندی آموزشگاه ها خواهد 
شد که در سیاست های سازمان سینمایی تعریف شده است. 
شفیعی ادامه داد: همچنین بحث سامان دهی طرح درس 
آموزشگاه ها نیز مطرح است. جایگاه آموزشگاه های سینمایی 
در حوزه تربیت نیرو در سیستم سینما مهم است. بر مبنای 
پژوهش هایی که در گذشته انجام شده بود در حال نهایی شدن 
طرح درس آموزشگاه های آزاد سینمایی در سازمان سینمایی 
هستیم. همچنین کارت صلاحیت مدرسان نیز در دستور 
کار دفتر مطالعات بود که اجرایی شده و شورای تخصصی در 
این راستا در سازمان سینمایی شکل گرفته است و بر اساس 
شاخصه های موجود برای مدرسان کارت های صلاحیت 
مدرسان صادر می شود. تشکیل صنف و فعال کردن مجدد آن با 
مدیریت مدیران آموزشگاه ها انجام می شود که امیدواریم بعد از 
جشنواره آن را به ثمر برسانیم. وی عنوان کرد: همچنین بحث 
سامان دهی طرح درس آموزرشگاه ها نیز مطرح است. جایگاه 
آموزشگاه های سینمایی در حوزه تربیت نیرو در سیستم سینما 
مهم است. بر مبنای پژوهش هایی که در گذشته انجام شده بود 
در حال نهایی شدن طرح درس آموزشگاه های آزاد سینمایی 

در سازمان سینمایی هستیم. 

رئیس مرکز سیمافیلم  خبر داد:

مذاکره  با عوامل سریال »پایتخت« 


